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Najbližšie zasadnutie miestneho zastupiteľstva bude 19. 9. 2013.

Rozálske hody 2013
Príhovor starostu                                                                           

Počas tohtoroč-
ného horúceho 
leta som ešte viac 
ako inokedy oce-
nil možnosť, ktorú 
nám poskytuje 
kúpalisko v  našej 
mestskej časti. 
Keďže som si po-
vedal, že toto leto 
sa budem veno-
vať viac rodine 
a  oddychu a  dal 
som si záväzok, že 
si užijem leto na kúpalisku, veľmi často som 
si zašiel na to naše lamačské. Bolo na ňom 
výborne. Nielen vďaka krásne udržiavanému 
areálu, za čo patrí pochvala pánovi správco-
vi, ale aj „rezkejšej“ vode, ktorou je lamač-
ské kúpalisko známe. Nebolo však lepšieho 
osvieženia v  tých extrémnych horúčavách, 
ako si zaplávať v takejto vode. Samozrejme, 
že aj kúpalisko je miesto, kde som sa mohol 
stretnúť s  mnohými z  vás a  porozprávať sa 
o  tom, čo môžeme urobiť pre to, aby bol 
život v Lamači ešte príjemnejší a krajší. Ho-
vorili sme aj o tom, čo nás čaká v najbližších 
mesiacoch. Potrebujeme dokončiť rekon-
štrukciu detských ihrísk, čaká nás aj orezá-
vanie stromov a kultivácia zelene a verím, že 
už konečne dotiahneme do konca prípravu 
výstavby voľnočasového areálu vedľa  zák-
ladnej školy, ktorý sa bude realizovať z euro-
fondov. Po letných dovolenkách sa teda opäť 
vrhneme do práce, príjemné letné podveče-
ry  v  kruhu blízkych a  priateľov vystriedajú 
rokovania s partnermi a mítingy s kolegami. 
Vôňu leta plného slnka a zrelých plodov vy-
strieda esencia jesene s  padajúcimi listami 
a  čoraz kratšími dňami.  Nie je to však, as-
poň nie v  mojom prípade, dôvod na akúsi 
nostalgiu. Vyznávam myšlienku starého otca 
mojej manželky „ži biorytmus s  prírodou“ 
a  som presvedčený, že ak podľa tohto člo-
vek naozaj žije, v každom období si nájde to 
pekné. Tak je to aj v prípade jesene, ktorá je 
pre mňa, nadšeného fotografa, uchvacujúca 
svojou farebnosťou. Dúfam teda, že aj vy si 
počas nasledujúcich týždňov nájdete to, čo 
vás bude tešiť a  robiť vám radosť. A  preto 
Vám, milí Lamačania, prajem po peknom 
lete ešte krajšiu jeseň.

Peter Šramko

Rozálske hody 2013 žiarili pohodou                                                                        

Na rozdiel od minulého roku, kedy organi-
zátorov Rozálskych hodov potrápil chlad 
a  dážď, bolo tentoraz počasie žičlivým 

partnerom slávností. Prakticky od začiatku 
až do konca sa na všetkých, ktorí sa na ho-
doch zúčastnili, usmievalo slniečko. Tak to 
bolo už na piatkovom slávnostnom otvo-
rení hodov, keď po salvách z replík stredo-
vekých zbraní, predstúpil pred Lamačanov 

starosta mestskej časti Peter Šramko spolu 
so svojimi hosťami (foto č.1). Bol medzi 
nimi primátor Bratislavy Milan Ftáčnik, 
predseda BSK Pavol Frešo, podpredseda 
BSK Martin Berta, riaditeľ Bratislavské-
ho kultúrneho a  informačného strediska 
(BKIS) Vladimír Grežo i  starostovia ďalších 
mestských častí Bratislavy – z Vajnor prišiel 
Ján Mrva, z Dúbravky Ján Sandtner, zo Zá-
horskej Bystrice Jozef Krúpa a z Devínskej 

Novej Vsi Milan Jambor. K  hosťom sa pridali 
aj poslanci Miestneho zastupiteľstva v Lama-
či – Daniel Valentovič a Mária Imrichová. Ako 
prvý sa publiku prihovoril starosta Lamača 
Peter Šramko, ktorý pár slovami pripomenul 
tradíciu hodov (foto č.2). Poďakoval sa ta-
kisto všetkým, ktorí sa podieľali na príprave 
i finančnom a materiálnom zabezpečení sláv-
ností. Dobrú náladu a  zábavu počas hodov 
poprial návštevníkom okrem Petra Šramka aj 
Milan Ftáčnik (foto č. 3), ktorý navyše ocenil 
úsilie Lamača uchovávať a  rozvíjať svoje tra-
dície. Predsedkyňa občianskeho združenia 
(OZ) Lamačania Mária Reháková vo svojom 
príhovore (foto č. 4) uviedla, že aj Rozálske 
hody, podobne ako iné kultúrne podujatia 
v Lamači, zviditeľňujú túto mestskú časť a to 
nielen v Bratislave, ale aj po celom Slovensku. 

Po úvodných príhovoroch už mohla moderá-
torka piatkového podujatia Eva Černá odštar-
tovať program. Jeho začiatok patril skupine 
historického šermu Sirius a Jozefovi Banášovi, 
na pódiu sa objavila aj herečka Mária Kráľovi-
čová (foto č. 5), ktorá sa vyznala, prečo má La-
mač rada. „Žijú tu príjemní a inteligentní ľudia, 
ktorí majú radi umenie,“ uznanlivo povedala 
herecká legenda. Svoje hity na pódiu odspie-
vala Marcela Molnárová a o skutočnú zábavu 

Pokračovanie na stranách 4 a 5
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Rozhovor s poslancom

Rászochy ostávajú jednou 
z našich priorít                                                     
Rozprávali sme sa 
s  Ing. Gabrielou Bizo-
ňovou, predsedníč-
kou komisie výstavby, 
územného roz voja 
a regionálnej politiky. 

Na začiatku júla sa 
v  médiách objavila 
správa, že ministerstvo 
zdravotníctva už nepo-
číta s dostavbou nemocnice Rázsochy. Aký to 
môže mať dopad pre MČ Lamač?
Táto informácia zaznela v  médiách, naša 
mestská časť nemá zatiaľ od ministerstva ofi-
ciálne písomné stanovisko. Nakoľko nemoc-
nica Rázsochy je súčasťou pripravovaného 
územného plánu zóny Zečák (ÚPDZZ), je pre 
nás prioritou získať prostredníctvom roko-
vaní relevantné stanovisko kompetentných, 
akým spôsobom sa bude riešiť uvedená rozo-
stavaná stavba. Okrem iného je nevyhnutné 
ju zabezpečiť, nakoľko sa nachádza v zúfalom 
technickom stave a je nebezpečná pre obča-
nov. Určite aj táto otázka bude jednou z pri-
orít, ktorou sa bude zaoberať naša komisia. 
O  Rázsochách budeme hovoriť aj na miest-
nom zastupiteľstve.

S  Rázsochami súvisí aj lokalita Zečák. 
V  polovici mája mestská časť prezentovala 
občanom na verejnom stretnutí i  prostred-
níctvom konzultácií pracovnú verziu roz-
pracovaného územného plánu zóny. Aké 
pripomienky, návrhy a podnety od občanov 
ste prijali?
Stretnutie s  verejnosťou sa konalo po veľmi 
dlhej dobe, odkedy sa otázka riešenia úze-
mia a  pozemkov na Zečáku otvorila a  tomu 
zodpovedala aj miestami búrlivá atmosféra. 
Nakoľko jednotliví majitelia mali svoje subjek-
tívne pripomienky k prezentovanej štúdii, MČ 
Lamač zorganizovala tri dni konzultácií obča-
nov s architektom Milanom Zelinom, ktorý pri-
pravuje ÚPDZZ. Pripomienky občanov, ktoré 
bolo možné akceptovať a upraviť, boli do ma-
teriálu zapracované. Všetky zmeny budú opäť 
odprezentované približne koncom septembra 
na druhom verejnom prerokovaní územného 
plánu zóny Zečák.

Aké úlohy čakajú v  nadchádzajúcich jesen-
ných mesiacoch vašu komisiu?
Určite je to spolupráca na tvorbe územné-
ho plánu zóny Zečák a územnom pláne zóny 
Malokarpatské námestie. A ako som spomína-
la vyššie, pre doriešenie ÚPDZZ je potrebné 
získať informácie o  funkčnom využití objektu 
Rázsochy. Samozrejme, naša komisia sa bude 
zaujímať o  problematiku výstavby objektu 
multifunkčnej haly Na barine, aj vzhľadom 
k  faktu, že magistrát vydal kladné stanovisko 
pre túto investičnú činnosť.

Leto sme využili na rekonštrukcie                     

Okrem rekonštrukcie priestorov na Heyrov-
ského 2 a  Borinskej ulici 23 (píšeme o  nich 
na inom mieste), ktoré budú slúžiť školským 
zariadeniam, sa počas leta dostalo aj na re-
konštrukciu ZŠ na Malokarpatskom námestí. 
Zrekonštruovali sa priestory jedálne, pričom 
sa sanovali havarijné situácie, ku ktorým po-
čas školského roka prišlo. V kuchyni sa menili 
rozvody potrubí, vymenila sa i podlaha.  V ško-
le takisto pribudli nové triedy. Rekonštrukcia 
strechy i časti vnútorných priestorov sa usku-
točnila v  objekte Domu služieb na Malokar-
patskom námestí, drobnú úpravu potrebovala 
na námestí aj predajňa, v  ktorej sa predávali 
Fornetti a teraz slúži ako cukráreň.

Mesto chce opraviť chodníky na 
Vrančovičovej a prispieť aj na priechod 
pre chodcov pri LIDL-i                                                        

V  júni mestská časť vrátila hlavnému mestu 
pôžičku vo výške necelých 67.000 eur, ktorú 
dostala na výstavbu bytov nad objektom bý-
valého úradu na Heyrovského 2. Mesto už dáv-
nejšie prisľúbilo, že časť týchto peňazí použije 
na opravu chodníkov na Vrančovičovej ulici, 

ktorá je v správe magistrátu. Starosta Lamača 
Peter Šramko o tejto veci opäť rokoval s primá-
torom Bratislavy Milanom Ftáčnikom.
Primátor potvrdil záujem naplniť sľub, s tým, 
že mesto chce finančne prispieť aj na výstav-
bu bezpečnejšieho priechodu pre chodcov 
v  blízkosti predajne LIDL na Hodonínskej 
ulici. „Na oba projekty mesto prispeje približne 
polovicou zo sumy vrátenej pôžičky,“ potvrdil 
riaditeľ kancelárie primátora Bratislavy Ľubo-
mír Andrassy.
Mesto chce najskôr opraviť zanedbané chod-
níky na Vrančovičovej ulici. „Ak bude pre nedo-
statok peňazí možné opraviť iba časť chodní-
kov, prioritne sa bude rekonštruovať strana pri 
kostole, kde je stav najhorší,“ uviedol  starosta 
Šramko.
V  prípade priechodu pre chodcov na Ho-
donínskej ulici má ísť o  osvetlený priechod 

s  ostrovčekom medzi jazdnými pruhmi.  Na 
jeho financovaní by sa okrem mesta a mest-
skej časti mal podľa Petra Šramka podieľať aj 
súkromný investor, prípadne investori. O  re-
alizácii oboch projektov starosta s  mestom 
naďalej rokuje.

Linka č. 130 bude slúžiť minimálne 
do konca roka                                                                     

Autobusovú linku číslo 130 budú môcť la-
mačskí seniori i  školáci využívať minimálne 
do konca roka.  „Na základe veľmi pozitívnych 
ohlasov sme predĺžili zmluvu s  Dopravným 

podnikom Bratislava (DPB) až do 31. decem-
bra 2013,“ uviedol predseda Komisie financií, 
podnikateľských aktivít a dopravy miestneho 
zastupiteľstva v Lamači Radoslav Olekšák. Do-
dal, že mestská časť na prevádzku linky 130 
naďalej mesačne prispieva sumou 600 eur. 
„S magistrátom a DPB budeme na jeseň rokovať 
aj o  možnosti, aby sa od nového roku dostala 
prevádzka linky 130 do zmluvných výkonov DPB, 
ktoré si objednáva mesto, tak, aby mestská časť 
na jej prevádzku už nemusela prispievať,“ pove-
dal Olekšák.  Autobus v  súčasnosti premáva 
v  hodinovom intervale medzi 6.00 a  16.00 h 
na trase Nemocnica sv. Michala – Mokrohájska 
– Tesco Lamač – Pod Zečákom – Segnáre – Pod 
násypom – Vrančovičova – Lamač – Klanec – 
Studenohorská – Podháj – Bakošova – Lamač–
Staré záhrady.

Oznam

Dňa 11. septembra o 11.00 h sa v sídle Dra-
žobnej spoločnosti, a.s., na Gunduličovej 3 
v  Bratislave uskutoční dobrovoľná dražba 
dvojizbového bytu č. 1, ktorý sa nachádza 
na prízemí bytového domu Studenohor-
ská 22. Byt pochádza z  dvoch obytných 
miestností, príslušenstva, ktorým je WC, 
kúpeľňa, kuchyňa, chodba a pivničná kob-
ka, nachádzajúca sa v  suteréne bytového 
domu. Vyvolávacia cena bytu je 69.800 eur. 
Dražobná zábezpeka predstavuje sumu 
10.000 eur.
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Miestny úrad bol prednedávnom informovaný 
občanmi Lamača o iniciatívach na výstavbu do-
movej kotolne (DK) v  bytovom dome Bakošova 
42-44. Jeden z  vlastníkov bytu v  spomínanom 
bytovom dome zároveň adresoval miestnemu 
úradu žiadosť o stanovisko k tejto iniciatíve.

Mestská časť sa preto obrátila na nezávislú 
štátnu príspevkovú organizáciu zriadenú Mi-
nisterstvom hospodárstva Slovenskej republiky 
- Slovenskú inovačnú a  energetickú agentúru 
(SIEA), poskytujúcu poradenstvo v oblasti ener-
getiky. Starosta Lamača Peter Šramko agentúru 
požiadal o nezávislé stanovisko, pričom agen-
túre poskytol aj cenovú ponuku, vypracovanú 
súkromnou spoločnosťou, ktorá má záujem 
o výstavbu DK na Bakošovej 42-44. Cenová po-
nuka spoločnosti poukazovala na údajné eko-
nomické výhody z výstavby DK pre občanov.
Konzultanti SIEA pripravili mestskej časti stano-
visko, z ktorej vyplýva, že odpojením od dodávky 
tepla z centrálneho zdroja tepla (CTZ) a výstav-
bou DK sa nedosiahne zníženie nákladov na 
teplo a ani návratnosť investície v reálnom čase. 
Ako sa v stanovisku uvádza, je potrebné si uve-
domiť skutočnosť, že každý kotol má len určitú 
životnosť. Záruka od výrobcu kotla je od 2 do 5 
rokov a životnosť kotla pri kvalitnej údržbe maxi-
málne 10-15 rokov. „Keďže návratnosť  investície 
v tomto prípade vychádza podstatne viac, je jas-
né, že ide o nenávratnú, resp. stratovú investíciu 
pre vlastníkov bytového domu,“ informuje v sta-
novisku SIEA. Odborníci agentúry dodávajú, že 
v kalkulácii ceny tepla z DK je potrebné počítať 
s investičným nákladom na vybudovanie takého-
to zdroja tepla, úrokmi z prípadného úveru, ná-
kladmi na jeho budúcu obnovu a nákladmi súvi-
siacimi s odpojením sa od zdroja CZT. Konštatujú 
ďalej, že okrem nákupu paliva treba vynakladať 
ďalšie náklady za elektrinu, zákonné prehliadky 
a revízie, na servis, údržbu a dohľad. Z environ-
mentálneho hľadiska je pre centrálne zdroje tep-
la nastavený pomerne prísny legislatívny rámec 
na dodržiavanie emisných limitov. Dodržiavanie 
týchto emisných noriem je pravidelne kontro-
lované. Výstavbou domovej kotolne sa v  danej 
oblasti neznížia emisie, pretože centrálny zdroj 
naďalej bude zásobovať teplom ostatné objekty. 
„Naopak, pribudne len ďalší zdroj znečisťovania 
ovzdušia, takže výstavbou DK si obyvatelia zhor-
šujú vlastné životné prostredie pre seba a svoje 
deti,“ uvádza stanovisko SIEA. 
Nesystémovým odpojením jedného alebo 
viacerých odberateľov tepla od centrálneho 
zdroja tepla v tepelnom okruhu taktiež podľa 
odborníkov SIEA dochádza k  narušeniu hos-

podárnosti prevádzky zdroja a rozvodu tepla, 
a tým k zníženiu ekonomickej efektívnosti pre-
vádzky sústavy tepelných zariadení mestskej 
časti, čo v konečnom dôsledku zvýši cenu tep-
la a náklady pre ostatných odberateľov tepla. 
„V tomto konkrétnom prípade pre pokrytie po-
treby tepla zostávajúcich odberateľov tepla na 
tepelnom okruhu sa môže stať, že budú výmen-
níky predimenzované, klesne ich prevádzkové 
využitie a zníži sa ich účinnosť. Dôjde k narušeniu 
hydraulickej stability zdroja a rozvodov tepla, čo 
vyvoláva potrebu nevyhnutných nákladov na 
opätovné zabezpečenie hydraulického vyregu-
lovania,“ píše sa v stanovisku SIEA. Príprava a do-
dávka teplej úžitkovej vody je tak energeticky 
náročnejšia (predimenzované zásobníky, tepelné 
straty zo zbytočne cirkulujúcej TÚV). To spôsobu-
je zvýšenie nákladov na ohrev a  dodávku TÚV. 
Stanovisko SIEA navyše pripomína, že podľa plat-
ného zákona (§ 20 ods. 3 zákona č. 657/2004 Z.z. 
o tepelnej energetike) je odpájanie od centrálnej 
dodávky tepla podmienené úhradou dodávate-
ľovi tepla ekonomicky oprávnených nákladov, 
vyvolaných odpojením od sústavy tepelných 
zariadení dodávateľa, čo by opätovne zvýšilo 
návratnosť investície v prípade vybudovania DK.
Je potrebné ešte dodať, že poslanci mestskej 
časti Lamač prijali v  roku 2005 energetickú 
koncepciu mestskej časti Lamač v  súlade so 
zákonom č. 657/2004 Z. z. Tým schválili úzus 
nepodporovať tvorbu nových energetických 
zdrojov. Z  toho vyplýva, že vybudovanie ta-
kejto DK by bolo v  rozpore aj s energetickou 
koncepciou mestskej časti Bratislava-Lamač.

me

Budeme športovať bezpečnejšie                             

V apríli tohto roku sa Občianske združenie PO-
MOC ŠKOLSTVU V LAMAČI uchádzalo prostred-
níctvom Nadácie Pontis a Slovenskej sporiteľne 
o grant v projekte „Športujme bezpečne“. Pro-
jekt bol zameraný hlavne na výmenu obkladu 
vo veľkej telocvični, keďže tento bol zničený 
a často opravovaný. Bol nebezpečný pre všet-

kých športujúcich v telocvični. Cieľom projektu 
bolo opravou priestoru zlepšiť prostredie, aby 
sme mohli pokračovať v  pravidelných špor-
tových aktivitách a  záujmových útvaroch žia-
kov školy a občanov Lamača. Vďaka príspevku 
1.000,- € od Nadácie Pontis, 500,- € od Sloven-

Budovanie samostatných domových kotolní  nie je užitočné                                                                                                        

skej sporiteľne a doplatku vo výške 2.613,70 €, 
ktorý poskytlo OZ, sme mohli obklad vymeniť 
a vymaľovať priestory. Chceme sa touto cestou  
poďakovať všetkým zainteresovaným.

Mgr. Alena Petáková,
riaditeľka ZŠ 

Letnú univerzitu seniorov absolvovali aj 
Lamačania                                                                                

Počas leta sa uskutočnil už tretí ročník Letnej 
univerzity seniorov, ktorú organizuje magis-
trát hlavného mesta Bratislavy v  spolupráci 
s Univerzitou Komenského v Bratislave. Certifi-
kát o absolvovaní tohtoročného cyklu predná-
šok si prevzali aj štyri lamačské seniorky  - Judi-
ta Kevická, Viera Križanová, Helena Wagnerová 

i  poslankyňa miestneho zastupiteľstva Anna 
Marková. Čiperné lamačské seniorky boli po-
dobne ako ďalších 150 účastníkov univerzity 
pre seniorov svedkami naozaj zaujímavých 
prednášok z umenia, vedy i histórie Bratislavy.

me

Oznam

Komisia pre veci sociálne, zdravotné a by-
tové MZ v  Lamači oznamuje, že ďalšie 
stretnutie jubilantov sa uskutoční v druhej 
polovici septembra v  priestoroch Spolo-
čenského centra Lamač na Malokarpat-
skom námestí 8 (foto).
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sa postaral Ján Greguš, ktorý si svoje pesničky zaspieval priamo medzi 
Lamačanmi (foto č.6). Ján Greguš sprevádzal spevom aj tanečnú súťaž, 
v ktorej bol prvou cenou víkendový pobyt v kúpeľoch v Brusne. Záver 
piatkového večera patril Sise Sklovskej a diskotéke.

Sobotňajší program otvoril priateľský futbalový zápas medzi Old boys 
Lamač a  tímom Internacionáli, za ktorý si zahrali aj bývalý futbalový 
reprezentant Július Šimon či spevák Paľo Drapák. Lamačania ako slušní 
hostitelia napokon nechali vyhrať súpera 6:3, spokojnosť však po zápa-
se bola na oboch stranách (foto č. 7)

Popoludní sa pred Lamačanmi predstavili nadaní obyvatelia mest-
skej časti – deti zo ZŠ na Malokarpatskom námestí, ktorých k ľudovej 
hudbe a tancu vedie p. učiteľka Mária Pavlovičová (foto č. 8.), členo-
via športového klubu karate Goju kai i muzikanti v zoskupení Geri@
kvartet. K  príjemnej atmosfére prispela tanečná skupina Andalucia 
a  skupina Kochanski (foto č. 9), ktorá už po zotmení dostala publi-
kum do varu. Hody samozrejme neboli len o pripravenom kultúrnom 
programe. Starší využili hody aj na to, aby podiskutovali v príjemnej 
atmosfére so známy-
mi, rodiny s  deťmi 
i  najmenší Lamačania 
sa zabávali na atrakci-
ách (foto č. 10., 11, 12). 
K  nim patrila aj jazda 
na koňoch či vyhliad-
ková jazda po Lamači 
vláčikom .
Počas sobotňajšieho 
programu sa usku-
točnilo aj ocenenie 
osobností a najlepších 
športovcov Lamača 

za rok 2012 (foto č. 13 a 14). Z  rúk starostu mestskej časti si ocene-
nie prevzali karatista Lukáš Tobolák a bedmintonista Juraj Vachálek. 
V kategórii tréner bola ocenená Olena Kostanyan, trénerka mladých 
gymnastiek v ŠK Argo, a ako nositeľ etických zásad fair play dlhoročný 
futbalový tréner a funkcionár Jozef Haraslín.

Titul Osobnosť La-
mača, ako vyjadrenie 
uznania za šírenie 
dobrého mena Lama-
ča, udelila miestna sa-
mospráva historikovi 
PhDr. Milanovi Zem-
kovi CSc., lekárovi Prof. 
MUDr. Petrovi Kukum-
bergovi PhD., a  sochá-
rovi Matejovi Smrekovi. 
S  ocenenými prinesie-
me rozhovor v  ďalších 
číslach Lamačana.
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Rozálske hody    2013                                                                                                                                                                     

foto č. 6

foto č. 7

foto č. 12

foto č. 13 foto č. 14

foto č. 11

foto č. 10
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O  zábavu a  horúčku sobotňajšej noci sa na hodoch postaralo zosku-
penie ABBA live Slovakia (foto č. 15) i ohňová šou Fandago. V rámci zá-
bavy, ktorú po polnoci nepokazil ani dážď, sa uskutočnila aj tombola.

V nedeľu sa konala slávnostná svätá omša v kaplnke sv. Rozálie, v kos-
tole sv. Margity sa popoludní zasa uskutočnil, ako uviedol starosta La-
mača Peter Šramko, jeden z vrcholov slávností – koncert Slovenského 
komorného orchestra B. Warchala (foto č. 16). Teleso odohralo diela 
svetových velikánov, pričom príjemnú atmosféru umocnil zaujímavým 
sprievodným slovom umelecký vedúci telesa Ewald Danel. Súčasťou 
tohto koncertu bolo aj vystúpenie speváckeho zboru Cantus. Na Ma-
lokarpatskom námestí otvorilo nedeľňajší program rodinné duo Lip-

tákovci a záver hodov už patril ľudovej hudbe. Úplné finále obstarala 
skupina SENZUS, ktorá roztancovala mladých i starých a urobila veselú 
bodku za tohtoročnými Rozálskymi hodmi ( foto č. 17 a 18)- Vlastne nie, 
tou bol spokojný potlesk úplne na záver. Tieto hody sa vydarili!

Celú fotodokumentáciu Rozálskych hodov 2013 si môžete pozrieť na 
www.lamac.sk

Ďakujeme sponzorom tomboly 

Baumax, Carpinus – František Ovádek, Zelovoc – Ľubomil Mišovič, Cukráreň – rodina Illiková, ARES GYM, Mäsiarstvo Ilavský, Lekáreň Lamač, 
TUPPERWARE, Bioobchodík Harmónia, AVON, Kancelárske a školské potreby DUKEB, FUXO, Vinárstvo Beňo

Ďakujeme sponzorom Rozálskych hodov 2013

foto č. 16

foto č. 18

foto č. 17

foto č. 9 foto č. 15 foto č. 8
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V ZŠ stúpol počet tried i žiakov                           

Škola, ktorá pripravuje žiakov pre život. Aj 
v tomto školskom roku  chce toto motto pro-
stredníctvom svojho vzdelávacieho progra-
mu napĺňať ZŠ na Malokarpatskom námestí. 
V jeho priestoroch bude 33 pedagógov a 8 vy-
chovávateliek poskytovať výchovu a vzdelanie 
240 žiakom I. stupňa a 208 žiakom II. stupňa. 
Do prvých tried nastúpilo takmer 80 prváči-
kov. O víziách školy v nasledujúcich desiatich 
mesiacoch sa Lamačan rozprával s riaditeľkou 
ZŠ Alenou Petákovou.

Ak by sa v tomto školskom roku mali naplniť 
všetky vaše ciele, čo všetko by ste mali s kole-
gami i deťmi stihnúť? 
 Aj v  tomto školskom roku chceme pripravo-
vať celoškolské projektové aktivity, zapájať čo 
najviac žiakov do súťaží, školských olympiád  
a  rôznych projektov. Máme záujem pripravo-
vať besedy s  rôznymi osobnosťami, výukové 
programy rôzneho zamerania a  prierezových 
tém. Medzi aktivity školy budú aj v  tomto 
roku patriť environmentálne programy a  ak-
tivity zamerané na zdravý životný štýl a mno-
ho ďalších akcií. V  rámci projektu Comenius 
vycestujú niektorí žiaci do Nemecka, Poľska 
a  Anglicka. Už štvrtý rok chceme pokračovať 
v  spolupráci s  Pedagogickou fakultou UK na 
príprave budúcich učiteľov. Súčasťou prezen-
tácie školy budú verejné vystúpenia našich 
žiakov a tiež Dni otvorených dverí či otvorené 
hodiny pre deti materskej školy. Našou snahou 
je tiež zorganizovať na škole pre deti čo naj-
viac krúžkov.

Aká bude činnosť školského klubu v  novom 
roku?
Od januára 2013 je v platnosti nové nariade-
nie vlády, ktoré zmenilo financovanie škol-
ských klubov detí. Preto sme museli pristúpiť 
k  istým racionalizačným opatreniam. Vďaka 
ochote všetkých zainteresovaných, hlavne 
miestneho zastupiteľstva, deti zmeny veľmi 
nepocítia. Zachovali sme školský klub pre 
všetky ročníky.
 
Počas letných prázdnin pribudli v škole nové 
triedy...
Opäť sme museli reagovať na pribúdajúci 
počet žiakov. Počas leta sme preto museli vy-
budovať dve nové triedy. Vyučovanie bude 
tak v  školskom roku 2013/2014 prebiehať 
v  23 kmeňových triedach. Okrem toho sme 
vybudovali aj  špeciálnu učebňu pre vyučo-
vanie cudzích jazykov, lebo pri delení skupín 
sme mali problém s  ich umiestnením v trie-
dach. 

Podarili sa počas leta odstrániť aj problémy, 
ktoré súvisia so stavom priestorov?
Hoci nám ostal dlhodobý problém so zateka-
júcou strechou v telocvični, som rada, že sme 
v rámci projektu opravili obklad vo veľkej telo-
cvični. Ukončili sme tiež rekonštrukciu sociál-
nych zariadení. Chcem touto cestou poďako-
vať všetkým, ktorí nám pomohli. 
 

RADÍME: Prvákovi musia rodičia 
upraviť režim                                                                     

Aby prvák dobre zvládol záťaž, ktorú predsta-
vuje prechod zo škôlky do školy, musí mať už 
od prvých školských dní upravený režim. „Die-
ťa by malo ísť rozhodne skôr spať s vedomím, 
že ráno musí v určitý čas vstávať,“ radí psycho-
logička Denisa Maderová. Dodáva, že po prí-
chode zo školy by mal mať prvák stanovený 
režim, v  ktorom je čas na domáce úlohy i  na 
hru.
Psychologička upozorňuje, že dieťa sa v  no-
vom školskom kolektíve môže začať prejavo-
vať inak, ako ho rodičia dovtedy poznali. Vtedy 
je potrebné dôverovať pedagógovi. Rodičia by 
preto podľa psychologičky mali dbať aj o  to, 
aby u svojho dieťaťa vytvárali na začiatku škol-
skej dochádzky pozitívny vzťah nielen ku škole 
a učeniu, ale aj k učiteľovi.

me

Školy zmenili adresy                                                         

Počas leta prišlo v  Lamači k „veľkému sťaho-
vaniu školských národov“. Na základe dohôd 
a uznesení mimoriadneho miestneho zastupi-
teľstva z  11. júla sa do priestorov na Heyrov-
ského 2, kde doteraz sídlila súkromná ZŠ s MŠ 
Montessori, nasťahovali Detské jasle Drobček 
a  zariadenie pre deti - občianske združenie 
Rybička. Pre detské jasle sa rekonštruovali 
priestory na prízemí, pre Rybičku na prvom 
poschodí objektu. Oba subjekty budú platiť 
nájomné vo výške 10 eur za meter štvorcový 
ročne. Na prízemí v  nebytovom priestore na 
Heyrovského 2 bude mať sídlo aj rodinné cen-
trum Obláčik, ktorému mestská časť prenajala 
priestor za symbolickú cenu 1 euro za meter 
štvorcový.  Montessori škola sa presťahovala 
do objektu na Borinskej ulici 23.

me

Lamaču patrí bedminton                                             

Už v  roku 1977, v  čase, kedy bola otvorená 
ZŠ na Malokarpatskom námestí, sa v Lama-
či začala bedmintonová príprava mládeže. 
Od tohto roku nepretržite vedú detský bed-

minton v  Lamači tréneri z  oddielu TJ Spoje 
Bratislava. Medzi najlepších reprezentantov 
oddielu patrí Juraj Vachálek, vyhlásený za 
najlepšieho športovca Lamača za rok 2012 

(foto). Aj v  školskom roku 2013-2014 po-
kračuje príprava mládeže na ZŠ na Malokar-
patskom námestí. Záujemcovia, ktorí by sa 
bedmintonu chceli venovať, získajú bližšie 
informácie u  vedúceho krúžkov Filipa Gul-
dana na tel. č. 0906 171 420  alebo na filip.
guldan@socpoist.sk. Najlepší vek na zača-
tie prípravy detí s  cieľom dosiahnuť neskôr 
úspechy v súťažiach je 9 -10 rokov.

Objavte Korčulkovo                                                           
 
Korčulkovo a  jeho kurz korčuľovania pre deti 
na zimnom štadióne v  Lamači sa začína 12. 
októbra. Až do konca roka bude prebiehať 
vždy v  sobotu, medzi 11.00 – 12.00 h. Kurz 
je zameraný pre deti vo veku od 3 do 12 ro-

kov. V sobotu 12. októbra sa spustí aj jesenný 
program obľúbeného kurzu „Chudnutie na 
ľade“, pre ľudí všetkých vekových kategórií. 
Korčulkovo ponúkne počas jesene aj možnosť 
trojtýždňových kurzov pre žiakov základných 
i materských škôl. V minulom roku absolvovali 
takýto kurz tiež deti z MŠ na Malokarpatskom 
námestí a MŠ Montessori Lamač. Viac informá-
cií o kurzoch a možnosti prihlásiť sa nájdete na 
stránke www.korculkovo.sk.

Do svojich radov pozýva ŠK Goju kai karate

Športový klub Goju kai karate Bratislava-La-
mač pozýva záujemcov na septembrové ná-
bory. Klub je zameraný na tréningy tradičného 
okinawského karate, kobudo a aj na športovú 
prípravu mládeže v  kata a  kumite. V  prípade 
začiatočníkov-dospelých nie je vekové obme-
dzenie, deti môžu začať trénovať až po dosiah-
nutí minimálne 6 rokov.

Nová materská škôlka – Rybička

5. októbra otvárame novú materskú 
škôlku v Lamači na Heyrovského 2.
Na deti vo veku 3-6 rokov čakajú 
pekné prerobené priestory a zmieša-
ný tím výborných učiteľov. Pripravu-
jeme aj špeciálnu pohybovú miest-
nosť, ktorá poteší každé dieťa.
Viac informácií nájdete na 
www.skolka-rybicka.sk od 5.9. 2013
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Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

 Hakelová Lýgia 90
 Foltínová Júlia 90
 Fratričová Matilda 85
 Ružovičová Božena 85
 Letovancová Melánia 85
 Varjan Ján 85
 Veselá Anna 85
 Chovanec Ján 85

Jubilanti v júli a auguste                                           

V  sezóne 2013/2014 sa prvé nábory záujem-
cov uskutočnia v  dňoch od 2.septembra do 
14.septembra. Zapísať sa je možné každý pon-
delok od 15.30 – 16.30 hod. a  každú stredu 
a  štvrtok od 17.00 – 18.00 hod. Tréningy po 
zaradení do skupín sa začínajú od 16. sep-
tembra. Bližšie informácie na www.goju-kai.sk 
a tel. č. 0914 332 361.

Mladší žiaci FK Lamač sa na novú sezónu 
pripravovali aj na Orave                                                 

Sústredenie FK Lamač mladších žiakov sa 
uskutočnilo posledný prázdninový týždeň 
2013 v  Oravskej Polhore na Slanej Vode, 
v  krásnom prostredí pod vedením trénera 
Richarda Šafárika a  prezidenta FK Lamač, 

Rastislava Poláka. S  tréningovým procesom 
pomáhali aj asistenti trénera Ľuboš Jánoš 
a  Martin Morvai. Sústredenie prebiehalo 
dvojfázovými tréningami na výborne upra-
venom ihrisku FK Oravská Polhora i pravidel-
nými vytrvalostnými behmi zo Slanej Vody 
na Hviezdoslavovu hájovňu. Chlapci odohrali 
dva prípravné zápasy s rovesníkmi z FK Orav-
ská Polhora. Prvý zápas skončil remízou 1:1 
a v druhom sa nám podarilo poraziť Oravcov 
5: 1. Sústredenia sa zúčastnili: Jakub Andris, 
Andrej Kudláč, Richard Steindl, Michal Šafá-
rik, Dominik Vrba, Michal Wolf, Jozef Szabo, 
Patrik Dergnovich, Patrik Majcher, Erik Ma-
túšek, David Polák, Filip Polák, Šimon Olejár, 
Radoslav Csenkey.

Rastislav Polák

Nezabudnite na doklad k rodinným 
prídavkom                                                                                     

Blíži sa obdobie, keď rodičia, prípadne ná-
hradní rodičia sú povinní v prípade nároku na 
rodinné prídavky zdokladovať fakt, že dieťa 
pokračuje v  štúdiu aj po ukončení povinnej 
školskej dochádzky. Povinná školská dochádz-
ka sa končí školským rokom, v  ktorom dieťa 
dovŕši 16 rokov. V praxi to znamená, že v na-
sledujúcom školskom roku je potrebné prís-
lušnému úradu práce, sociálnych vecí a rodiny 
(Karloveská 2), referátu štátnych sociálnych 
dávok, predložiť potvrdenie o návšteve školy. 
V prípade študentov stredných škôl je tak po-
trebné urobiť do konca septembra, študenti 
VŠ musia potvrdenie o  štúdiu doložiť najne-
skôr do konca októbra.

mkm

Veterinárny lekár radí                                                                                

Aj počas septembrových dní a babieho leta môže 
prísť k uštipnutiu včely alebo osy. Takéto bodnu-
tie môže byť nepríjemné nielen pre človeka, ale 
aj pre psov či mačky. Čo v takomto prípade robiť, 
sa Lamačan opýtal veterinárneho lekára MVDr. 
Pavla Čecha. 
V  prvom rade by som aj v  tomto období 
a  samozrejme vždy počas leta odporúčal 
preventívne používať antiparazitné obojky, 
ktoré odpudzujú lietajúci hmyz. Pomoc po-
skytne aj domáci repelent. V pol litri horúcej 
vody vylúhujeme jedno vrecko rozmarínu. 
Do vychladnutého a scedeného odvaru pri-
dáme jednu lyžičku vínneho octu. Takouto 
vodičkou psa alebo mačku pravidelne po-
striekame. 
V prípade, že vášho psa alebo mačku uštip-
ne včela alebo osa, miesto najprv ochlaďte 
ľadom, potrite Fenistil gelom, poprípade 
čerstvým cesnakom. Pokiaľ by bol opuch 
v blízkosti dýchacích ciest, urýchlene vyhľa-
dajte pomoc veterinára. Ak nie je ihneď do-
stupný, pred cestou do ambulancie urobte 
zvieraťu studený zábal a  podajte tabletku 
Dithiadénu.

MVDr. Pavol Čech

Z Obláčika bude rodinné centrum                     

Milé mamičky, oteckovia a aj všetky detičky!
Naše materské centrum Obláčik bude od no-
vého školského roka pôsobiť v  budove na 
Heyrovského 2. V  nových priestoroch rozšíri-
me svoju pôsobnosť smerom k rodinám. Pre-
to naše centrum bude fungovať ako rodinné 
centrum s cieľom pripraviť zaujímavý program 
nielen pre mamičky a najmenších drobcov, ale 
aj oteckov a deti v predškolskom a mladšom 
školskom veku.
O začatí našej činnosti v nových priestoroch Vás 
budeme informovať prostredníctvom plagátov 
a našej webovej stránky www.oblacik.sk.
Tešíme sa na Vás!

Mamičky z MC Obláčik

V júli a v auguste sa v Lamači narodili:                      

5.7. Filip Koreň
6.7. Simona Somogyiová  
11.7. Viliam Baláž
17.7. Patrik Eichenberger
23.7. Martin Gregor
25.7. Šimon Bizoň
25.7. Bibiana Šteruská
28.7. Dávid Švec

V mesiaci jún sa okrem novorodencov, uverej-
nených v  prázdninovom dvojčísle Lamačana, 
narodil aj  
19.6. Ján Ondrej Záň 

Poďakovanie
Touto cestou sa chcem poďakovať p. Michalovi 
Jánošovi, majiteľovi firmy Car route, ktorá sídli 
v Lamači, za presťahovanie mojej dcéry. On a jeho 
chlapci dobre a ochotne vykonávali všetky práce 
súvisiace so sťahovaním. Ďakujem osobitne p.Já-
nošovi za jeho ľudský a zodpovedný prístup, kto-
rý sa dnes tak veľmi nevidí. Spokojnosť zákazníka 
je preňho prvoradá. Vrelo odporúčam služby jeho 
firmy. Tel. kontakt na firmu 0903 /045 334.

Eva Šarandiová



Program Jednoty dôchodcov  
Slovenska MČ Lamač na september                                              
4.9. - 14.00 h –16.00 - h stretnutie v klube pri 
káve, Heyrovského č.2
11.9. - 17.00 h - zasadanie výboru
11.9. - 14.00 h - 16. h stretnutie v klube pri káve
18.9. - 14.00 h – 16. h stretnutie v klube pri káve
25.9. - 15.00 h – Stretnutie v  Spoločenskom 
centre na Malokarpatskom nám. 
Tému stretnutia spresníme v klube.
Oznam: Pokračujeme v  cvičení Kalanetiky: dňa 
10.9.2013 o 17.00 h a dňa 11.9.2013 o 10.00 h, 
v Spoločenskom centre. 
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Pozvánky na september                                                                                         
23.9. - Zájazd seniorov -  Mosonmagyaróvár 

Prihlásiť sa na zájazd môžete od 16.9. 
od 10,00 h na MÚ

 - Divadelné predstavenie pre deti –  
  kino Lamač
 - Stretnutie jubilantov

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                      
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIeSTNy ÚRaD a PokLaDňa
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00
Piatok   8:00 – 11:00
PoDaTeľňa
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 13:00 – 15:00
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 17:00
Štvrtok   8:00 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   8:00 – 12:00

Miestna knižnica Lamač pozýva                                                                           
Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
Telefónne číslo: + 421 2 64 78 97 37

Program kina na SEPtEMBER                                                       

7.9. VeľkÉ PoDMoRSkÉ  DoBRoDRUŽ-
STVo

 18.00 h, 2,50 €
8.9. V TIeNI
 18.00 h, 2,50 €
14.9. NÁDHeRNÉ ByToSTI
 18.00 h, 2,50 €
15.9. ReNoIR
 18.00 h. 2,50 €
21.9. ŽIVoT TeJ DRUHeJ
 18.00 h, 2,50 €
22.9. NIČ NÁS NeRoZDeLÍ
 18.00 h, 2,50 €
28.9. PRÍBeH FILMU: oDySea  1.DIeL 

18.00 h, 2,50 €
29.9. MaRTIN a VeNUŠa
 18.00 h, 2,50 €

Zasadnutie komisií v septembri                                                                                                                                           

Stavebná 10. 9. o 15.30 h, Školská 12. 9. o 17. h, Finančná 16. 9. o 17.30 h, Sociálna 11.9. o 17. h,  
Životného prostredia 12. 9. o 16.30 h.

•  Ján Polák vodoinštalácie a údržba, výmeny 
a opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umý-
vačiek  a  pračiek, vŕtanie dier do panelov 
0905/ 627 321

•  Predám zánovný písací stroj CONSUL, cena 
50 € Kontakt: 0903/ 776 238

•  Hľadám pani na upratovanie do rod. domu. 
0903/445 414

•  Predám nepoužívanú nábytkovú zostavu, 
nový väčší cestovný kufor, novú mikrovlnku  
Gorenje. Tel. 0948/ 601 573

•  Voda, kúrenie, plyn, oprava a montáž aj cez 
víkend 0905/429 097, 0911/ 429 097

•  SALÓN AME – KOZMETIKA – Mirka Slapniko-
vá, Malokarpatské nám. 8, Bratislava

 – masáž tváre a dekoltu
 – hĺbkové čistenie pleti
 – kompletné ošetrenie pleti
 – relaxačná masáž chrbta
 – indická masáž hlavy

Tel. objednávky: 0949/811  765 len SMS, 
02/45 69 18 99

Inzercia                                                                                                                                                                                                         


